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Vážení čtenáři Posla,

po dvou speciálech z  uplynulých týdnů vám přinášíme 
letošního prvního „regulérního“ Posla. I když jsme si ho 
původně představovali úplně jinak. Jarní číslo mělo být 
nabité pozvánkami na sportovní, kulturní a další obecní 
události, plánovali jsme společný úklid obce i setkání           
a výlety pro seniory. Fotbalisti ze všech sil finišovali se 
stavebními úpravami kabin, aby v březnu zahájili jarní kolo 
divize na domácím hřišti. I škola a školka se připravovala   
na jarní měsíce a zápisy nových žáčků, a namísto toho se  
učí, jak vyučovat na dálku.  

Události související s  šířením koronaviru v  naší zemi, 
Evropě a ve světě od počátku března vzaly rychlý spád, 
najednou je všechno jinak a všichni se musíme naučit žít       
s  omezeními, která tato situace s sebou přináší.

Uvnitř čísla najdete rekapitulaci dění v obci i ve škole               
v uplynulém čtvrtletí a dozvíte se, co plánujeme                      
v  nejbližších měsících. Přinášíme i informace související          
s nouzovým stavem. Bohužel tištěný Posel není schopen 
reagovat dostatečně rychle na vývoj aktuálního dění, proto 
prosím sledujte média (ta seriózní), internetové stránky obce 
a další informační kanály. Informace zprostředkovávejte 
vašim rodičům a prarodičům, abychom je společnými silami 
co nejvíce ochránili. Pro ně je tato situace nejhorší. Jsou 
nejrizikovější skupinou a zároveň skupinou, která je nejvíc       
v  izolaci, a potřebují mít dostatek informací o dění „venku“      
i kontaktu, byť neosobního, s  okolním světem.

I obec nabízí pomoc, třeba ve formě dodávek obědů, pořízení 
nákupů a léků či jiného zprostředkování kontaktu                                    
s okolním světem.

Za světlý moment na současné epidemii považuji 
všudypřítomné důkazy toho, jak náš národ umí v  těžkých 
dobách být solidární. Asi nejvíc to bylo vidět na „rouškové“ 
iniciativě. Ze dne na den lidé začali šít roušky pro své rodiny, 
sousedy, seniory, zdravotníky, domovy důchodců... Ale nejsou 
to jenom roušky, je to i vzájemná mezilidská pomoc, podpora 
zdravotníků a dalších, kteří jsou „v první linii“, a mnoho 
dalších drobných i větších projevů sounáležitosti.  Jsem hrdá   
na to, že i v  naší obci se tato vlna solidarity projevila,           
a všem, kteří nabídli pomocnou ruku, moc děkuji.

Přeji vám, ať toto nelehké období a všechny jeho negativní 
dopady zvládnete. A hlavně ať ho všichni přečkáte ve zdraví!  
Znovu proto prosím o zodpovědný přístup, ohleduplnost           
a respekt ke všem opatřením, ať se co nejdřív můžeme znovu 
potkávat bez omezení počtu a roušky na obličeji.

Přeji vám hezké čtení,
                                                                  Hanka Teršová
                                                                    starostka obce

AKTUALITY
 Až do odvolání platí vládou nařízené omezení úředních 

hodin obecního úřadu: pondělí – středa 8.00 – 11.00                         
Mimo tento čas jsme vám k dispozici na telefonu/emailu.  
Pokud nemusíte, na úřad prosím nechoďte! Většinu věcí 
lze vyřídit „na dálku“.

 Dočasné uzavření sběrného dvora                                    
Z důvodu nařízení vlády o omezení pohybu osob bude po 
dobu jeho platnosti zrušen sobotní  kontejner ve sběrném 
dvoře. 

 ZŠ a MŠ Poříčany – aktuální informace k  výuce, 
zápisům do ZŠ a MŠ, aj. sledujte na webových stránkách 
www.zsporicany.cz 

 Pro zájemce nabízíme zajištění obědů, nákupu 
potravin či zajištění léků. Volejte 775 763 800-1.

 Veškeré poříčanské novinky k situaci okolo koronaviru 
i vyhlášená opatření vlády a Středočeského kraje, 
informace jednotlivých ministerstev, HZS, aj., které nám 
jsou zasílány, zveřejňujeme na webu obce.                       
Ty nejdůležitější pak komunikujeme i dalšími způsoby 
(místní rozhlas, letáky v  místních obchodech, FB).                  
Nově se budou hlášení rozhlasu pouštět vždy v 11 
hodin a 18.30 hodin! 

 Co se týče informací o nákaze přímo v naší obci, zatím 
není evidován žádný případ. Krajská hygienická stanice 
Středočeského kraje starosty v kraji pravidelně informuje 
přes Portál krizového řízení o počtu (nových) pozitivních 
případů onemocnění Covid – 19 v jejich územním obvodu 
a v dalším výhledu se počítá i se zasíláním informací       
o počtu vyléčených. Nicméně v některých obcích             
a městech v okolí (Český Brod, Pečky, Chrást) už byla 
nemoc potvrzena. 

 Ordinační hodiny zdravotního střediska:              
MUDr. Chocholová až do odvolání neordinuje v pátek. 
Ordinace v pondělí 12-15 a středa 8 - 11.                  
MUDr. Sýkora ordinuje beze změn.                                 

ROUŠKY
Pokud je ještě nemáte nebo potřebujete na výměnu, látkové 
roušky jsou k dispozici zdarma na obecním úřadu. Máme    
i menší velikosti vhodné pro děti. V případě zájmu volejte 
(775 763 800-1), roušky vám dovezeme domů. 

Děkujeme všem dámám z Poříčan a Chrástu, které nám 
roušky ušily (i jejich partnerům, kteří jim s  šitím 
pomáhali)! Šily nejen pro nás v  Poříčanech, ale i pro 
nemocnice, lékárny  či armádu: Romana a Lucie Roupcovy, 
Alena Solilová, Vlasta Behenská, Lucie Buřvalová, Blanka 
Potměšilová, Romona Homolová, Edita Syrovátková, 
Kateřina Ledvinková, Pavlína Krížková, Renáta 
Dolejšková, Nikol Černá a všichni další, kdo šili doma pro 
své rodiny, sousedy či známé.

Také děkujeme všem, kteří šití roušek materiálně i finančně 
podpořili.

Ve středu 1. dubna 2020 poprvé 
proběhne svoz plastů z domácností!
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Nádoby na tříděný odpad
V průběhu března byly do domácností distribuovány 
odpadové nádoby na tříděný odpad. Jedná se o barevně 
odlišené plastové popelnice na bioodpad, plast a papír           
o velikosti 120/240 l.  Nádoby byly pořízeny díky dotaci       
z  Operačního programu životní prostředí, projekt: Rozšíření 
systému sběru separovaných odpadů - obec Poříčany, 
CZ.05.3.29/0.0/0.0/18_104/0009726. 
Pořízeny byly rovněž kontejnery na papír, plast, sklo a kovy, 
které budou doplněny na stávající sběrná místa v  obci.         
V rámci projektu dojde v  průběhu jarních měsíců ještě          
k revitalizaci sběrných hnízd v  ulici Na Úhoru, Nad 
Sokolovnou, Lipová a Sportovní.
Základní pravidla užívání odpadových nádob:
-  Nádoby jsou určeny pouze pro ukládání příslušných složek 
tříděného odpadu. Přítomnost jiného odpadu je důvodem       
k  nevyvezení popelnice.
-  Nádoby jsou majetkem obce Poříčany a mohou být 
používány pouze v naší obci.
-  V případě poškození nádoby jste povinni obec  neprodleně 
kontaktovat.
-  Na nádoby se nelepí svozové známky.
-  Odpad z  domácností bude v  r. 2020 vyvážen dle 
stanoveného harmonogramu (v příloze Posla).

Třídění jedlých olejů a tuků:
-  Použitý kuchyňský olej a tuk odevzdávejte spol. NYKOS  
v rámci domovního svozu plastu a papíru, a to v čistých 
pevně uzavřených PET lahvích max. 2 l se šroubovacím 
víčkem (ne lahve od oleje/octa se zacvakávacím víčkem, 
mohou se vylít)
-  Nedávejte oleje do skleněných lahví - mohou se rozbít
-  Nedávejte oleje do plastových kanystrů větších než 2l, 
svozový vůz je nepobere
-  Lahve postavte k  popelnici nebo položte na víko    
odpadové nádoby (žluté nebo modré!)
-  Nedávejte lahve s  olejem k  popelnicím se směsným/bio 
odpadem – nebudou odvezeny. 

Těší nás kladné ohlasy na nové popelnice a děkujeme za 
ně! Pokud máte dotazy k  třídění odpadů, nejste si jisti, co 
a kam patří, pište, vytvoříme na webu nějaké „třídící 
okénko“, kde najdete rady a tipy.  

Pokud jste si nádoby na odpad doposud 
neobjednali a máte o ně zájem, kontaktujte nás    
na tel. 775  763  800-1 !!!

Užitečné odkazy:
https://www.hzscr.cz/clanek/jsme-v-tom-spolu-aneb-covid-
19-trochu-jinak.aspx                                                              
- informace Hasičského záchranného sboru, hygienická 
opatření, videa aj.
https://www.mvcr.cz/docDetail.aspx?docid=22239079&do
ctype=ART&#Psycho                                                            
- informace a rady, jak zvládnout toto období, rady pro 
rodiče, osoby v  izolaci či s  onemocněním
https://www.mfcr.cz/cs/aktualne/tiskove-
zpravy/2020/pruvodce-pro-danove-poplatniky-v-souvisl-
37856                                                                                     
- informace pro daňové poplatníky
https://www.cssz.cz/ https://www.mpsv.cz/ ,                                  
- informace pro OSVČ, k  ošetřovnému, aj.

Nakládání s komunálními odpady v  době 
epidemie
U zdravých lidí se v současné době nemění včetně 
způsobu třídění odpadu, vzhledem k  prevenci šíření 
nákazy je však dobré i v  této oblasti dbát zvýšené 
hygieny. Níže uvedená doporučení prosím aplikujte i na 
odpad, který vhazujete do odpadkových košů v obci, 
zejména se jedná o použité papírové kapesníky či 
jednorázové ubrousky – vhazujte je prosím do košů 
zabalené alespoň v  zavázaném mikrotenovém sáčku! 
Dle doporučení SZÚ „jednorázové ochranné pomůcky 

OOP (roušky/respirátory) u lidí, kteří nejsou infikováni nebo 

nejsou v karanténě, je možné po použití odkládat do 

směsného komunálního odpadu pokud budou vloženy do 

plastového obalu, který bude následně vložen do dalšího 

plastového obalu a zavázán. 

Osoba v domácí karanténě s potvrzeným onemocněním 

COVID-19 i osoba neinfikovaná v domácí karanténě by měla 

být poučena v rámci karanténních opatřeních jak nakládat s 

odpadem. 
Veškerý odpad (včetně roušek a kapesníků) od osob v 
karanténě, u kterých není prokázáno onemocnění COVID-19, 
by měl být uložen do plastového pytle na odpady. Plastové 
pytle by měly mít minimální tloušťku 0,2 mm. Po naplnění 
pytel (nejpozději však do 24 hodin) by měl být pevně zavázán 
a na povrchu ošetřen dezinfekčním prostředkem. Jsou-li 
použity pytle z tenčího materiálu, je třeba takové obaly 
zdvojit. Plastový pytel by pak měl být vložen do druhého pytle 
a zavázán. Povrch vnějšího pytle by měl být ošetřen 
dezinfekčním prostředkem a zavázaný pytel až poté dán do 
běžného kontejneru na směsný komunální odpad.“

Hřbitovní řád
Zastupitelstvo obce schválilo v  souladu s  platnou 
legislativou nový hřbitovní řád - zveřejněn na webu: 
www.obec-poricany.cz/sluzby-obcanum-1/hrbitov/ 
Kontaktní osobou pro oblast pohřebnictví je:

Jana Vosecká, tel.: 321  695  351, 775  763  801; email: 
urad@obec-poricany.cz
Řád upravuje povinnosti pro nájemce hrobů                     
a návštěvníky hřbitova, proto všem doporučujeme 
věnovat tomuto dokumentu pozornost.
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Pozor na „koronavirové šmejdy“
Ani tak závažná situace jako je současná epidemie, není pro některé „šmejdy“ překážkou. Objevili se případy, kdy se 
někdo snaží situaci zneužít a neseriózním nebo dokonce podvodným jednáním z lidí vylákat peníze. 
V některých městech se objevili falešní dobrovolníci, kteří obcházeli domácnosti např. s nabídkou předražených 
ochranných pomůcek či služeb. V  Poříčanech zatím žádný takový případ hlášený nemáme, ale pokud by se jednalo       
o dobrovolnickou akci podpořenou obcí, byli byste o tom vždy informování předem. Buďte proto obezřetní, komu 
otevíráte, a pokud byste v  obci zaznamenali osoby nabízející služby či výrobky formou podomního prodej, volejte 
prosím policii nebo obecní úřad. 

Paniky kvůli nedostatku roušek a desinfekčních gelů využili i někteří internetoví obchodníci, na jejichž nekalé praktiky 
upozorňuje Česká obchodní inspekce: 

Velmi často se na Českou obchodní inspekci obracejí v  posledních dnech spotřebitelé s  tím, že zaplatili na internetu za roušky či respirátory, 
které nedorazily. „Důrazně apelujeme na spotřebitele, aby zvážili nákup na internetu u neznámých prodejců, kteří nemohou zajistit doručení 
vašeho zboží, nebo dokonce se vymlouvají na to, že zboží je teprve u dodavatele, což může být například v  Číně. Zbožím nedisponují, ale peníze 
přitom požadují již dnes. „Máme skladem u dodavatele“ není žádná záruka včasného dodání, říká ředitel České obchodní inspekce Mojmír 
Bezecný. Na internetu se objevují i první falešné e‐shopy zneužívající strach z koronaviru. Nejedná se o e‐shopy v pravém slova smyslu. „Jde      
o anonymní provozovatele, kteří zatím jen sbírají osobní data, která se pak dají využít třeba pro telefonní marketing, ale v budoucnu by mohli 
chtít od spotřebitelů i peníze za výrobky, které třeba ani neodešlou, jako se to děje u mnoha dalších podvodných anonymních webů,“

Více informací o konkrétních rizikových webech a o ochraně spotřebitele, doporučení a rady ČOI k nákupu a platbám        
na internetu:

https://www.coi.cz/mame-skladem-u-dodavatele-neni-zadna-zaruka-vcasneho-dodani/ 

https://www.coi.cz/pozor-na-falesne-e-shopy-ktere-zneuzivaji-strach-lidi-z-koronaviru/

NA ČEM SE PRACUJE
Probíhá…
Po zimní přestávce se znovu rozeběhla stavební činnost v ul. 
Větrná a Za Vrcholem. Po dokončení splaškové kanalizace, 
která se bude v  nejbližších týdnech kolaudovat, byly 
dokončeny vodovodní přípojky a zhotovitel zahájil práce na 
komunikaci a vjezdech k  nemovitostem. Po dokončení dojde 
k  úpravě okolního terénu a zelených ploch.
Na plné obrátky jedou práce na rekonstrukci chodníku 
podél budovy staré mateřské školy, který byl značně 
poškozen stavebními pracemi na zateplení v  loňském roce. 
Toto poškození jsme uplatnili jako škodu na zhotoviteli 
zateplení, část nákladů na rekonstrukci tedy pokryje pojistné 
plnění. 
Připravuje se…
Pokud to současná situace dovolí, začne zkraje dubna 
obnova pěší cesty na pravém břehu Šembery od vsi 
směrem ke Třem kanálům. Dojde k  urovnání cesty, stržení 
drnů a doplnění a zhutnění drceného kameniva. Po dobu 
prací bude cesta uzavřena. 
Ozelenění veřejných prostranství po výstavbě/rekonstrukci 
chodníků a přeložce el. vedení (ul. Kounická, Českobrodská, 
V  Průhonu, Mírová aj.) připravujeme na jaro letošního roku.  
V  návaznosti na loňskou přeložku el. vedení spol. ČEZ 
dojde k dokončení veřejného osvětlení v ul. Českobrodská 
a Na Bažantnici.  Budou zde osazeny nové stožáry 
veřejného osvětlení a původní svítidla budou doplněna          
o nová, tak aby osvětlení odpovídalo platným normám. 
Dojde rovněž k  osazení nových svítidel v ul. 1. Máje, Jílová           
a Příčná. Na nové stožáry VO budou následně navráceny 
hlásiče rozhlasu.
V druhé polovině roku dojde k výstavbě obecních bytů       
v podkroví  č. p. 46. V  současné době běží výběrové řízení 
na zhotovitele, zahájení prací je plánováno na červen. 
Rozpočet letošního roku počítá i s  rekonstrukcí místních 
komunikací v  lokalitě Jana Hroudy. V  současné době se 
do projektu zapracovávají připomínky dotčených orgánů, 
následně bude zahájeno výběrové řízení na zhotovitele.

MASOPUST 2020 – sobota 25. ledna
Malé ohlédnutí za letošním Masopustem aneb když 
se najde pár nadšenců, kteří se do toho umí obout. 
Byl to po mnoha desetiletích první Masopust v Poříčanech    
a dovolím si říct, že určitě ne poslední. 
Díky Martinu Urbanovi, který byl hlavním „tahounem“ toho 
nápadu, díky všem, kteří tuhle akci dali dohromady, pomohli 
s  výrobou masek a zajištěním celé akce, maskám, 
občerstvovací stanici, řidičům, kapele… 
A díky všem, kteří se k nám po cestě přidali, připravili doma 
občerstvení a užili si tu trachtaci s  námi!     
                                                                                     Hanka Teršová               
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Z  JEDNÁNÍ OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA
Výběr informací a usnesení zastupitelstva obce za uplynulé 

období.  Zápisy v  plném znění jsou uveřejněny na 

webových stránkách obce, včetně příloh jsou pak                 

k  nahlédnutí na obecním úřadu. 

ZASEDÁNÍ Č. 1/2020, 22. 1. 2020

Bod 4 – Výsledek hospodaření a rozpočtové opatření k 31. 12. 

2019

Starostka seznámila zastupitelstvo s  konečným stavem 

bankovních účtů obce a pokladny ke konci roku 2019 a předložila 

rozpočtové opatření č. 7-2019 zpracované ke dni 31. 12. 

Starostka dále předložila rozpočtové opatření č. 1-2020, které 

zohledňuje konečný stav příjmů a financování k  31. 12. 2019           

a upravuje rozpočtové výdaje o smluvní závazky neuhrazené          

v  r. 2019.

Usnesení č. 4/1/2020: 

a) Zastupitelstvo obce Poříčany bere na vědomí rozpočtové 

opatření č. 7/2019 provedené k  31. 12. 2019 a finanční  zůstatek 

za r. 2019 na bankovních účtech a v pokladně obce ve výši 

12.592.442,43 Kč.

b) Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje rozpočtové opatření      

č. 1-2020 a pověřuje starostku příslušnou opravou rozpočtu.

Bod 6 – Dotační možnosti pro r. 2020 

Starostka informovala o dotačních programech Středočeského kraje, 

Ministerstva pro místní rozvoj aj. pro r. 2020. Pro podání žádostí        

v  1. čtvrtletí r. 2020 starostka předložila návrh na podání žádosti        

o dotaci z  fondů Středočeského kraje na vybavení JSDH (celkové 

náklady 212.600,- Kč/dotace 150.000,- Kč, na výstavbu kanalizace  

v ul. Zahradní (celkové náklady 1.948.552,- Kč/dotace 1.600.000,- 

Kč),  a spolufinancování žádosti Farnosti Český Brod na 

rekonstrukci kostela (předpokládaná výše spolufinancování 

1.250.000,- Kč bude upřesněna na základě aktualizace stavebního 

rozpočtu). Dále představila možnosti dotačních programů na 

výsadby stromů a zeleně a rozvoj obce a návrhy akcí, které by jejich 

prostřednictvím mohly být financovány. Tyto záměry a další dotační 

programy budou projednány na příštím zasedání na základě návrhů 

členů zastupitelstva.

Usnesení č. 6/1/2020: 

a) Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o dotaci z  rozpočtu 

Středočeského kraje ze Středočeského Fondu podpory dobrovolných 

hasičů a složek IZS, tematické zadání „Vybavení jednotek SDH obcí 

osobními ochrannými prostředky", na akci „Dovybavení JSDH 

Poříčany osobními ochrannými prostředky“ a zavazuje se vyhradit    

v  rozpočtu obce pro r. 2020 prostředky na financování tohoto 

projektu. 

b) Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o dotaci z rozpočtu 

Středočeského kraje ze Středočeského Fondu životního prostředí       

a zemědělství, oblast podpory Drobné vodohospodářské projekty - a) 

výstavba, rozšíření, rekonstrukce ČOV a kanalizačních sítí na           

r. 2020, na akci „Výstavba kanalizace - ul. Zahradní, Poříčany“        

a zavazuje se vyhradit v rozpočtu obce pro r. 2020 prostředky na 

financování tohoto projektu a spoluúčast ve výši min. 348.552,- Kč.

c) Zastupitelstvo obce bere na vědomí záměr Farnosti Český Brod 

podat žádost o dotaci z  programu Středočeského kraje na obnovu 

památek určených ke společenskému využití pro rok 2020 na projekt 

„Obnova kostela narození  Panny Marie a bývalé márnice                

v  Poříčanech“, souhlasí se spoluprací s  Farností na tomto projektu 

a s  uvolněním prostředků na financování ve výši požadované 

spoluúčasti žadatele a zavazuje se vyhradit tyto prostředky                

v  rozpočtu obce pro r. 2020 – 2021.

Bod 7 – Aktualizace systému sběru odpadu od 1. 4. 2020

Starostka předložila návrh na aktualizaci systému sběru odpadů       

od 1. 4. 2020 a návrh obecně závazné vyhlášky. Jedná se o zavedení 

nádobového svozu plastů, papíru, jedlých olejů a bioodpadu              

z domácností od 1. 4. 2020 a aktualizaci sběrných míst papíru            

a kovů.

Usnesení č. 7/1/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje obecně 

závaznou vyhlášku č. 1-2020 o  stanovení systému shromažďování, 

sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 

odpadů a nakládání se stavebním odpadem na území obce Poříčany.

Bod 8 – Pronájem nebytových prostor (sklad v č.p. 55)

Starostka informovala o zveřejnění záměru pronájmu nebytových 

prostor (místnost ve Dřevoně) jako dočasného skladu a navrhla 

pronajmout prostor jedinému zájemci, panu M.U. za podmínek 

uvedených v  záměru, a to od 1. 2. 2020.

Usnesení č. 8/1/2020: Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje 

pronájem nebytových prostor v  objektu Dřevony – místnost č. 1 se 

samostatným vstupem, bez připojení elektřiny, cena nájmu 500,- 

Kč/měsíc s  dvouměsíční výpovědní lhůtou. Zastupitelstvo pověřuje 

starostku uzavřením nájemní smlouvy. 

Bod 9 – Výběr zhotovitele – chodník u MŠ

Starostka předložila nabídky na opravu chodníku u mateřské školy, 

který byl poškozen v  rámci rekonstrukce budovy ZŠ (v příloze).      

Z  pojistky zhotovitele byla obci proplacena náhrada škody ve výši 

172.237,- Kč. Tyto prostředky budou použity na financování nákladů 

na opravu. Termín opravy je stanoven do 20. 4. 2020.

Usnesení č. 9/1/2020:  Zastupitelstvo obce Poříčany projednalo 

došlé nabídky na stavební práce – oprava chodníku u mateřské školy 

a rozhodlo o přidělení zakázky uchazeči s  nejnižší nabídkovou 

cenou, spol. Prostav, s  r.o., sídlo Na Chmelnici 533/II, Poděbrady, 

IČO 5105914  za cenu 385.990,- vč. DPH. 

Bod 10 – Udělení čestného uznání

Starostka předložila návrh na udělení čestného uznání p. Václavu 

Skálovi, dlouholetému  starostovi SDH Poříčany, který se zasloužil  

o rozvoj Sboru v  období od 90. let do současnosti a na lednové Valné 

hromadě předal svou funkci. Čestné uznání bude uděleno na 

Hasičském plese dne 15. února. 

Usnesení č. 10/1/2020: Zastupitelstvo schvaluje udělení čestného 

uznání p. Václavu Skálovi za zásluhy o Sbor dobrovolných hasičů 

Poříčany. 

Bod 12 - Diskuse

- Vysokorychlostní trať - starostka informovala o dalším postupu 

přípravy stavby VRT  Běchovice – Poříčany (informace                     

k  aktuálnímu stavu přípravy v  příloze). R. Voráč doplnil informace 

k  harmonogramu výběru zpracovatele projektové dokumentace pro 

územní řízení. Další kroky obce budou projednány v  návaznosti na 

informace od Správy železnic (dříve SŽDC) – předpoklad do konce 

1. čtvrtletí 2020.

- Průmyslová zóna – starostka informovala o uzavření kupní 

smlouvy na pozemek 898/1 se Středočeským krajem a o změně 

vlastníka sousedních pozemků v  prům. zóně (dříve spol.  Mabalo, 

následně Dersoner). Nový vlastník má zájem o jednání s  obcí           



o budoucím využití prům. zóny a možnostech spolupráce. Starostka 

navrhuje svolat jednání za účasti zájemců ze ZO (Melich, Voráč, 

Kadeřábek)

- P. Dusilová: navrhla doplnění vánoční výzdoby na smrk u kostela; 

bude pořízeno v  r. 2020, zároveň bude v  r. 2020 proveden 

dendrologický průzkum za účelem zjištění zdravotního stavu               

a stability vybraných dřevin v  obci, a to vč. vánočního smrku. 

- navrhla instalaci svítidla veřejného osvětlení na křižovatku ul. 

Sluneční a Dlouhá

- vznesla dotaz na opravu povrchu místních komunikací Na Klínku           

a Dlouhá; v  r. 2020 rozpočet počítá s  projektovou přípravou

- upozornila na problém s  parkováním vozidel v  průběhu fotbalových 

zápasů, kdy auta parkují nevhodně mezi bytovkami, na silnici u okálů, 

apod.; návrh řešení na instalaci informačních cedulí s  vymezení 

parkování u nádraží  - bude projednáno s  SK Poříčany 

-  vznesla dotaz na znovuzařazení spěšných vlaků Praha – Poříčany do 

jízdního řádu; v  současné době není možné, nicméně bude podána 

žádost, aby byly vlaky zařazeny do výlukového jízdního řádu po dobu 

rekonstrukce trati Poříčany – Velim, jako kompenzace za omezení 

provozu.

- navrhla doplnění informačních cedulí o budovu mlýna – zatím 

nebude realizováno, k  mlýnu chybějí historické informace.

-  požádala, aby v  rámci diskuse byly projednány diskusní body          

z  minulých zasedání a jejich stav.

-  J. Hrabě upozornil na nefunkční QR kódy informačních panelů          

v obci – odkaz na webu bude opraven 

- R. Voráč vznesl dotaz, kdy bude možné nahlédnout do finální podoby 

projektu na rekonstrukci místních komunikací v  ul. Jana Hroudy – 

předpoklad do konce ledna a požádal  o schůzku nad aktuálními 

stavebními záměry a projekty obce

- L. Melich požádal, zda by mohla být opravena vyvalená zídka na 

návsi u kostela – bude zpracován návrh technického řešení a rozpočet 

pro realizaci v  r. 2020.
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Bod 3 – Zpráva kontrolního výboru za r. 2020, plnění usnesení

Kontrolní výbor předložil zprávu o kontrole plnění usnesení za r. 2019. 

Starostka doplnila přehled plnění usnesení ze zasedání 1-2020. 

Usnesení č. 3/2/2020: Zastupitelstvo obce Poříčany bere na vědomí 

zprávu kontrolního výboru k plnění usnesení za r. 2020. Nedořešené 

body budou předmětem další kontroly.

Bod 4 – Dotace pro spolky 2020

Starostka předložila k  projednání návrh finančního výboru na 

rozdělení dotací z rozpočtu obce Poříčany na r. 2020 poříčanským 

spolkům. 

Usnesení č. 4/2/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje rozdělení dotací 

spolkům a zájmovým sdružením takto:

Žádost o příspěvky na další jednorázové sportovní a jiné akce je možné 

podávat v průběhu celého kalendářního roku a budou posuzovány 

individuálně na základě předloženého rozpočtu. 

Bod 7 - VaK Nymburk  

- návrh dohody o provozování kanalizace – ul.  Za Vrcholem 

a Větrná

- znalecký posudek pro nepeněžitý vklad – Vodovod – JIH 

Starostka předložila návrh dohody o provozování kanalizace v  ul. Za 

Vrcholem a Větrná, která bude sloužit jako podklad ke kolaudačnímu 

řízení.

Usnesení č. 7/2/2020 a): Zastupitelstvo schvaluje uzavření dohody     

o úpravě vzájemných práv a povinností vlastníků (provozovatelů) 

provozně souvisejících kanalizací podle § 8, odst. 3 zákona                     

č. 274/2001 Sb., ve znění pozdějších předpisů, na provozování 

kanalizace v  ul. Za Vrcholem a Větrná se spol. Vodovody a Kanalizace 

Nymburk, a.s. a pověřuje starostku jejím podpisem. 

  Starostka předložila znalecký posudek na ocenění vodovodního řadu 

Poříčany - JIH v  lokalitě Sportovní za účelem vkladu nepeněžitého 

majetku do akciové společnosti.

Usnesení č. 7/2/2020 b): Zastupitelstvo projednalo návrh na vklad 

infrastrukturního majetku Vodovod Poříčany - JIH do akciové 

společnosti Vodovody a kanalizace Nymburk, a.s. a znalecký posudek 

zpracovaný Ing. Janem Fujáčkem a schvaluje vklad infrastrukturního 

majetku do akciové společnosti za cenu stanovenou znaleckým 

posudkem 1.641.000 Kč.

Bod 8 – Hřbitovní řád  

Starostka předložila ke schválení nový hřbitovní řád obce 

Usnesení 8/2/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje řád veřejného 

pohřebiště v  obci Poříčany dle předloženého návrhu. 

Bod 9 - Dotační možnosti pro r. 2020

Starostka předložila přehled možných dotačních programů pro 

financování záměrů obce v  r. 2020-21.

Z  aktuálních otevřených výzev starostka navrhla podat žádost do 

programů Nadace ČEZ (Stromy a Oranžový přechod) a dále do 

programu MŽP (výsadba stromů) a MFČR - Výstavba bytů. Konkrétní 

postup u dalších projektů bude projednán na příštím zasedání.  

Usnesení 9/2/2020 

a): Zastupitelstvo obce bere na vědomí možnosti dotačních programů 

a schvaluje podání žádosti do programu Stromy Nadace ČEZ a do 

programu MŽP za účelem výsadby stromů.

b) Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci do programu 

Oranžový přechod Nadace ČEZ

c) Zastupitelstvo obce schvaluje investiční záměr „Výstavba 

obecních bytů – Poříčany“, jehož předmětem je výstavba 3 bytových 

jednotek v  domě č.p. 46 v  ul. Mírová a podání žádosti o dotaci

Ministerstva financí ČR, podprogram 298D2230 – Podpora 

výstavby, obnovy a provozování komunální infrastruktury  v  rámci 

výzvy VPS-223-2-2020, na tento projekt.

 Zastupitelstvo se zavazuje vyhradit v  rozpočtu obce pro r. 2020 

prostředky na financování tohoto projektu a pověřuje starostku 

vyhlášením výběrového řízení na zhotovitele stavebních prací          

a  podáním žádosti o dotaci.

Bod 11 - Výběrová  řízení: Revitalizace sběrných hnízd, Cesta        

u Šembery, Sociální byty

Starostka předložila cenové nabídky na realizaci stavebních prací 

„Úprava cesty pro pěší podél Šembery“ a „Revitalizace a oplocení 

sběrných míst v obci Poříčany“. Termín realizace obou akcí je 

předpokládán na období březen – květen 2020.

Poskytnutá 

dotace 2018

Poskytnutá 

dotace 2019

Požadavek 

na 2020
Účel

Schváleno na  

2020

CELKEM 210 000 Kč 265 000 Kč 575 500 Kč 390 000 Kč

Kostel 25 000 Kč 30 000 Kč 55 000 Kč 40 000 Kč
Honoráře pro vystupující umělce na akcích, materiál pro výtvarné dílny, 

drobné neinv. výdaje. Nově plánován cyklus 3 koncertů v kostele.

195 000 Kč 140 000 Kč

110 000 Kč

40 000 Kč

SK Poříčany

125 000 + 

mimořádná 

dotace na 

letní camp 15 

000

125 000 + 

mimořádná 

dotace na 

letní camp 

15 000

Podpora mládeže (startovné,cestovní náhrady, sportovní materiál, 

odměny realizačního týmu), vybavení sportovních kabin šatnovým 

nábytkem,  revitalizace travnaté plochy, úprava vstupu do areálu + 

pokladna

Šatní skříňky, odměny cvičitelů, nářadí pro všestrannost, síť a nářadadí na 

tenis, zábrany pro stolní tenis, oprava elektroinstalace, startovné.

Krmivo, léčiva, PHM, pronájem honitby, technický materiál, výsadba  

60 000 Kč

80 500 Kč

TJ Sokol Poříčany 125 000 Kč 85 000 Kč

SDH Poříčany 40 000 Kč 125 000 Kč 100 000 Kč

MS Černá Obora 20 000 Kč 25 000 Kč

145 000 Kč

Notebook (max. 15 tis.), vybavení klubovny, sportovní akce 
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Starostka dále informovala o aktuálním stavu projektu na výstavbu 

sociálních bytů, který byl doporučen k  financování a pro rozhodnutí   

o poskytnutí dotace bude třeba vypsat výběrové řízení na stavební 

práce.

Usnesení č. 11/2/2020:

a) Zastupitelstvo obce projednalo došlé nabídky na akci „Úprava 

cesty pro pěší podél Šembery“ a vybralo zhotovitele s  nejnižší 

nabídkovou cenou 349.669,- Kč vč. DPH, spol. CE-DA servis s.r.o, 

IČO: 06184502.  Zastupitelstvo pověřuje starostku uzavřením 

smlouvy o dílo s vybraným uchazečem.

b) Zastupitelstvo obce projednalo došlé nabídky na akci „Revitalizace 

a oplocení sběrných míst v obci Poříčany“ a vybralo zhotovitele s  

nejnižší nabídkovou cenou 294.256,88 Kč vč. DPH, spol. KG Servis, 

spol. s r.o.,  IČ: 256 82  512. Zastupitelstvo pověřuje starostku 

uzavřením smlouvy o dílo s vybraným uchazečem.
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c) Zastupitelstvo schvaluje vypsání výběrového řízení pro veřejnou 

zakázku na stavební práce -Výstavba bytů v  č.p. 46.

Bod 12 - Diskuse

 -  Záměr IDSK - P+R: starostka předložila nabídku PRO CEDOP 

s.r.o., která zpracovává pro  organizaci IDSK studii záchytných 

parkovišť P+R na území Středočeského kraje, na zahrnutí lokality       

v  ul. Českobrodská v  blízkosti žel. st. Poříčany do připravované 

studie za účelem posouzení vhodnosti této lokality  - ZO souhlasí

-  Průmyslová zóna: starostka informovala o výsledcích schůzky       

s  vlastníkem pozemků v  PZ sousedících s  obecními pozemky, 

panem M.N., které se zúčastnili A. Kadeřábek, R. Voráč a L. Melich. 

Výstupem spolupráce by měla být společná studie využitelnosti PZ vč. 

zastavitelných ploch a dopravní a technické infrastruktury – ZO 

souhlas, nutno poptat zpracovatele studie + připravit koncept dohody   

o spolupráci.

           NOVINKY ZŠ A MŠ POŘÍČANY 

Lyžák 2020
Dnem odjezdu na lyžařský výcvik byla neděle 19.1.2020, 12:00. Na sraz ke škole se 
dostavilo všech 40 dětí a 4 vyučující (vlastně 3 lyžařští instruktoři a 1 zdravotník). 
Hromada tašek a kufrů byla obří, přesto se nám ji, v  docela krátkém čase, podařilo 
naskládat do autobusu a mohli jsme vyrazit. Na chatu v  Horním Maxově jsme přijeli 
ještě za světla. A byli jsme mile překvapeni, že v  okolí chaty je sníh. Zabydleli jsme se 
bez obtíží, všichni se do svého nového „týdenního domova“ těšili. Ještě první večer měli 
všichni možnost vyzkoušet své dovednosti při obouvání se do bot na sněhu před chatou, 
také jsme se podívali, jak to vypadá na sjezdovce. Zjistili jsme, že vleky jsou v  provozu 
a sjezdovky vysněžené. Bohužel ne ta nejbližší. Vlek od chaty na kopec nebyl                
v  provozu, tak jsme museli každé ráno podstoupit rozcvičku a vynést sebe, lyžařské 
boty, lyže i hůlky na kopec. Leckdo z  toho měl trochu nahnáno.

Náš denní program vypadal po celý týden přibližně v  tomto režimu: budíček kolem 7:15, snídaně, v  půl deváté 
zahájení výšlapu na kopec, dopolední lyžování po družstvech do půl druhé, ve 14:00 oběd, polední klid, od 16:00 do 
17:30 vycházka, v  18:00 večeře a posléze večerní program připravovaný dětmi (vždy se našli nějací obětaví 
dobrovolníci).
Myslím, že celý kurz se vydařil. Neobešel se ale bez menších zranění jako otlačené nožičky, namožená zádíčka apod. 
Velké povyražení způsobil jeden žák hned první den, když klíče od pokoje nějakým záhadným způsobem upustil přímo 
do mezery v  podlaze, kterou vedly trubky s  vodou. Jestli se nám je podařilo vylovit? Nepodařilo, museli jsme poprosit 
provozovatele chalupy, aby pořídili duplikát. Jako prevence podobným incidentům byly klíče následně vybrány             
a uloženy na bezpečném místě. A  jeden žák asi nezapomene na to, že olizovat zábradlí v  mrazu opravdu není dobrý 
nápad!
Všechny drobné i větší trampoty jsme ustáli a všichni se vrátili ve zdraví domů.

                                           Pavel Klubert

Školní ples 2020
Školní ples, vymyšlený, připravený a zorganizovaný 8. třídou se 
konal v prostorách ZŠ Poříčany v sobotu  22. února. 
Hodnota vstupného byla 50,- Kč, účastníci si mohli koupit 
občerstvení, z něhož půjde výtěžek na nějakou dobročinnou akci. 
Celý ples otevřel náš spolužák Petr Souček prvním tancem s  třídní 
učitelkou paní Vaníčkovou. Moc jim to šlo. 
V rámci plesu se pořádalo i několik her (např. tanec s  balónky, 
taneční soutěž). Dokonce proběhla dražba necelé poloviny velké 
lahve Fanty (cca 130,- Kč). 
Děkujeme panu řediteli Václavu Pěnkavovi za propůjčení prostor 
školy, díky nimž se mohl celý ples zrealizovat a uskutečnit. Také 

děkujeme třídní učitelce paní Zuzaně Vaníčkové za velkou morální podporu a finanční příspěvek, který jsme při 
finálních přípravách velice ocenili. Velké díky také připisujeme  DJ Jakubu Kašparovi, který se svým vybavením 
posunul ples ještě o něco výše.
Osobně si myslíme, že přestože jsme byli první třída, která se do organizace takové akce pustila, ples se velice vydařil.
                                                                                                                                                                                                               osmáci

Karolína R., 8. třída
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Projekt Edison
V posledním 
únorovém týdnu 
se na naši školu 
vrátil projekt 
Edison pod 
záštitou 
neziskové 
organizace 
AIESEC, která 
zapojuje 
studenty             
a absolventy do 

mezinárodního výměnného programu. Projekt Edison 
podporuje především mezikulturní vzdělávání, kdy do 
základních i středních škol posílá stážisty z různých 
koutů světa, kteří se s námi během jednoho týdne dělí 
o informace o své zemi, kultuře a zvycích.
V loňském roce jsme přivítali osm studentů především      
z asijského kontinentu a pro velký úspěch celé akce jsme 
se rozhodli projekt zopakovat, tentokrát ale v podstatně 
menším zastoupení. Z původního počtu čtyř stážistů 
nakonec mohli dorazit pouze tři. Už dopředu jsme věděli, 
že v rámci tohoto ročníku se dozvíme něco nového           
o Indonésii, Španělsku a Iráku. 
Stážisty jsme přivítali již v neděli v podvečer společně      
s hostitelskými rodinami, kterým tímto patří obrovské 
poděkování za to, že se o naše hosty tak dobře a ochotně 
postaraly. V pondělí ráno stážisty uvítala celá škola 
tradičním českým způsobem - v krojích s chlebem a solí. 
Vybraní žáci osmé třídy jim v kroužku zatancovali českou 
besedu a za své představení sklidili obrovský potlesk. Po 
úvodu jsme společně obešli druhé, třetí a čtvrté třídy, ve 
kterých stážisti krátce představili sebe a své země              
a s našimi žáky si zatancovali a zahráli hry. Šestou hodinu 
měli žáci druhého stupně připravenou prezentaci o České 
republice včetně ukázek typického jídla, a tak jsme 
všichni mohli ochutnat mazanec, velikonočního beránka   
a obdivovat kraslice už v únoru.
V úterý, středu a pátek už probíhal hlavní program. Žáci 
se v dvouhodinových blocích střídali v kmenových třídách 
jednotlivých stážistů. Prezentace byly velmi zajímavé, 
naučnou stránku velmi často střídaly hry, písničky             
a typické tance a to vše celou dobu v anglickém jazyce. 
Naši žáci se opravdu museli spolehnout sami na sebe a své 
znalosti angličtiny.
Ve čtvrtek jsme naše hosty vzali na výlet do Kutné Hory. 
Navštívili jsme chrám sv. Barbory, podívali se, kde jsou 
stříbrné doly, na náměstí jsme se trochu zahřáli                  
a pokračovali ke kostelu sv. Jakuba, odkud jsme ještě 
jednou z vyhlídky obdivovali Barboru. Navštívili jsme      
i Vlašský dvůr a celí zmrzlí, ale spokojení, jsme se vydali 
zpátky do školy na oběd.
Celý týden nám utekl neskutečně rychle a v pátek jsme 
byli všichni trochu smutní, že už projekt končí. I když je 
organizace často velmi náročná, jsme moc rádi, že se vše 
povedlo, že jsme si všichni program užili a doufáme, že 
jsme zahraniční stážisty na naší škole nevítali naposledy.
                                              Michaela Tůmová (Vondráčková)

Jíme zdravě a s  chutí
Zdravé stravování bylo 
jedno z témat, kterému 
jsme se věnovali ve školní 
družině v  uplynulých 
týdnech. V  lednu proběhla 
velice poutavá a poučná 
beseda o tom, jak se zdravě 
stravovat, kterým 
potravinám bychom se měli 
vyhnout a jak jíst pestře a 
chutně.
Celé toto téma jsme 
zakončili odpolední 
prezentací toho, co nám 

utkvělo v  paměti, včetně názorných ukázek neboli 
ochutnávek zdravých salátů a pomazánek, které děti samy 
připravily.
Rádi se s  vámi o některé recepty podělíme:
Tvarohová pomazánka s  pažitkou
Polotučný tvaroh smícháme s  trochou mléka, přidáme 
sůl, pepř a nasekanou pažitku.
Celerová pomazánka
Nastrouháme syrový celer, přidáme najemno nakrájenou 
cibulku, majolku (zakysanou smetanu), sůl, pepř, 
citronovou šťávu. Místo celeru můžeme dát i mrkev.

Dobrou chuť!                                              Eva Petříková   

Soulad s  lidmi, přírodou a tvořením
V polovině února měli možnost žáci čtvrtých tříd 
vyslechnout přednášku Ing. Arch. Kateřiny Novákové, 
Ph.D. z  fakulty architektury ČVUT o využití 
recyklátu z  PET lahví. Přednáška „ZPĚT Z PET“  
aneb „PLASTY A MY?“ proběhla v  ZŠ Poříčany        
v  rámci osvětového cyklu „Ukliďme Pošembeří“.

V poutavé prezentaci jsme byli seznámeni s životním 
cyklem plastových výrobků, se zaměřením na jejich 
třídění a recyklaci. Plastový odpad ovlivňuje prostředí 
nejen kolem nás, a proto se stále hledají možnosti, jak ho 
případně druhotně využít, aby nekončil ve spalovnách, 
skládkách nebo v mořích. Využití recyklát nachází jak pro 
výrobky denní potřeby (výplně do přikrývek, bund, plen, 
ochranné pomůcky apod.), ale také ke zcela prozaičtějším 
věcem (výstavba škol v rozvojových zemích z PET lahví, 
výroba recepčních pultů, různých dekorací, log firem). 
V praktické části prezentace jsme měli možnost seznámit 
se blíže s jedním z nových způsobů - 3D tiskem                
z recyklátu PET lahví. Zjistili jsme, jakým způsobem se 
plastový filament do tiskáren získává a k čemu se dá 
případně využít:  pomocí 3D tiskárny lze vytisknout různý 
nábytek, pomůcky pro rehabilitaci, výrobky ze směsi PET 
filamentu a betonu. Navíc jsme se seznámili se samotným 
principem a postupem 3D tisku, neboť na základě nápadů 
od žáků jsme si jeden takový výrobek přímo vytiskli. 
Věřím, že povídání dětem napovědělo,  jak může 
smysluplně vypadat "druhý" život PET lahve poté, co ji 
vyhodí do žlutého kontejneru. 
                                                           Michaela Karcolová  

Poznámka redakce: Bohužel se nám několik příspěvků 
do tohoto čísla nevešlo. Budou proto uveřejněny 
v příštím vydání. Jejich autorům se moc omlouváme!
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Koutek pro nejmenší . . .

Aleš Kadeřábek

 najděte 15 rozdílů                                                             

MAŠKARNÍ
První březnová neděle byla ve znamení dětského 
maškarního reje v  sokolovně. Masek bylo 
spousta, jedna nápaditější než druhá. Za všechny 
třeba sprchový kout, pilot i s  celým letadlem, 
JZD Poříčany s  bagrem a kombajnem, spousta 
zvířátek, princezen, čarodějnic a dalších. 

O program plný her, zábavy, písniček a tancování 
se postaralo moderátorské trio známých 
animovaných postaviček. V  průběhu odpoledne 
také vystoupili tanečníci Dance Studia Anet         
z Plaňan se svojí kuchařskou show. 

Vážení rodiče,
rádi bychom Vás pozvali do spolku rodičů a přátel poříčanské školy „Příliv“. Cílem spolku je aktivně 
spolupracovat se školou, spolupodílet se na rozvoji školy, zejména v oblasti aktivního odpočinku pro 
žáky, výpočetní techniky aj. V  minulosti spolek vytvořil příjemný relaxační koutek v  hale školy, 
spolufinancoval vytvoření nových webových stránek, jako odměnu za školní soutěž zafinancoval 
hlavní výhru – dataprojektor a některé další ceny v  rámci sportovních aktivit. Podrobnější informace 
o našich aktivitách najdete na webových stránkách školy.

Nyní máme vyšší cíl: vytvořit venkovní tělocvičnu - fitcentrum v  areálu školy. První dva prvky již byly v  zahradě 
nainstalovány.
Aby toto bylo možné, obracíme se na Vás! Staňte se součástí našeho spolku! Roční příspěvek je 300 Kč za kalendářní 
rok a jsou to peníze, které budou vynaloženy způsobem, který můžete ovlivnit. Každá třída by měla mít v  užším vedení 
spolku svého zástupce, který bude prosazovat zájmy své třídy. Je jen na Vás, jakým způsobem se budete angažovat, 
dveře i možnosti jsou otevřené. 

                                                                     zástupci Přílivu
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